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ACTA DEL CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE L’INSTITUT MUNICIPAL DE 

FORMACIÓ (CA de l’IMF)  

 

Data: 5 de novembre de 2023 

Hora: 17:00 h  

Lloc: sala Pau Boada 

 

Punts de l’ordre del dia:  

1. Donar compte d’informe jurídic respecte el règim de delegació i 

assistència dels membres del Consell d’Administració. 

2. Formulació de pressupost 2024, relació de llocs de treball, objectius i 

indicadors. 

3. Acceptar renúncia gerència, aprovar bases gerència, i nomenaments 

transitoris. 

4. Precs i preguntes. 

 

Assistència:  

Gemma Romeu Creixell, presidenta  

Lourdes Sánchez López, vicepresidenta  

Miquel Medialdea Guijo, regidor de Promoció Econòmica 

Àngels Dalmau Soler, regidora de Cultura 

Meritxell Montserrat Mestres, representant de Junts per Vilafranca 

Josep Àlvarez Picos, representant d’ERC 

Montse Rodríguez Fidalgo, representant de VeC 

Salvador Ventura Ventura, administrador general 

Dolors Peñafiel Hervás, cap del Servei d'Educació 

Àngel Hom Bagé, cap del Servei de Cultura 

Montse González Figueras, cap del Servei d'Ocupació 

Ferran Bohé Medialdea, director de l'EMA Arsenal 

Carles Sanz López, director de l'EMM M. Dolors Calvet 

Ester García Adrados, directora de l'EE de Catalunya 

Fina Raventós Lorenzo, representant legal dels treballadors/es 

Roser Vives Tort, secretària del consell d'administració 

 

Assisteix també el senyor Gerard Domingo Blanch, coordinador pedagògic de 

l’Escola d’Enoturisme de Catalunya. 

 

Excusen la seva absència la senyora Dolors Peñafiel Hervás, cap del Servei 

d'Educació i el senyor Àngel Hom Bagé, cap del Servei de Cultura. Tampoc 

assisteix la senyora Muntsa González Illa, representat de la CUP. 
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Desenvolupament de la sessió: 

 

1. Donar compte d’informe jurídic respecte el règim de delegació i 

assistència dels membres del Consell d’Administració. 

La presidenta informa que s’han assessorat amb Serveis Jurídics de 

l’Ajuntament sobre quin és el procediment correcte per casos de delegació de 

vot i assistència dels membres del Consell d’Administració de l’ens en altres 

persones. Serveis Jurídics ha fet un informe amb les conclusions següents: 

- Les previsions de l’IMF són conforme a dret. 

- El seu article 9 no habilita la delegació de vot i assistència d’un membre 

del seu Consell d’Administració en un 3r que no sigui membre del 

mateix. 

- No és possible l’assistència d’una persona que no sigui membre a les 

sessions del Consell d’Administració, atès que no està previst en els 

seus Estatuts dita possibilitat. 

Per tant, aquesta serà la forma de procedir d’ara en endavant. 

 

L’administrador informa que les sessions en principi seran presencials. Explica 

que els estatuts preveuen les sessions del consell a distància, per mitjans 

electrònics o telemàtics, amb caràcter excepcional quan la presidència apreciï 

que concorren situacions excepcionals de força major, greu risc col·lectiu o 

catàstrofes que impedeixin o dificultin de manera desproporcionada el normal 

funcionament del règim presencial de les sessions. 

 

2. Formulació de pressupost 2024, relació de llocs de treball, objectius 

i indicadors. 

L’administrador general fa un resum del pressupost. Explica que l‘indicador 

utilitzat per expressar el volum d’activitat de cadascuna de les 3 escoles és el 

d’hores de formació alumne, que permet fer una comparativa dels tres centres 

tenint en compte la diversitat de cadascun d’ells, que ofereixen formacions 

molt heterogènies. En el cas de l’EMM l’objectiu 23/24 és mantenir 56.000 

hores formació alumne, tot i que amb les dades de preinscripció a juliol 2023 

es preveuen 55.766 hores. A l’EMA, tenint en compte les dades de 

preinscripció, l’objectiu és assolir 166.960 hores formació alumne i a l’EEC 

l’objectiu està al voltant de les 100.000 hores formació alumne.   

 

L’administrador continua l’explicació amb les despeses de personal i diu que 

l’EMM i l’EMA mantenen la mateixa estructura, tenint en compte que a l’EMA 

s’han implementat alguns canvis durant l’any 2023 (augment de 20 hores 

lectives del professorat i l’augment estructural d’un 26% de professorat lligat a 

la reducció en un 50% de la plaça de consergeria, aprofitant una jubilació). A 

l’EEC i ha un creixement d’estructura d’un 37%, en passar a laboral una plaça 

d’autònom. També s’ha afegit la despesa general de la gerència a l’estructura 

salarial de l’IMF, abans es remunerava des de l’Ajuntament. S’ha considerat 

l’increment d’un 2,5% de l’IPC, l’increment de triennis i un 3% d’absentisme. 
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Amb tot això, la previsió de despeses salarials que es preveu és de 2.007.505 

euros, un +10,99% respecte l’any anterior. 

 

Sobre les despeses corrents, l’administrador explica que es té en compte un 

augment d’un 4% de les despeses de funcionament dels edificis, gestionades 

per l’Ajuntament. Diu que s’ha eliminat de la despesa imputada a l’Ajuntament 

la referent a la figura de gerència, i que la de cessió d’usos dels edificis no es 

reflecteix en el pressupost ja que es tracta de cessions gratuïtes, tot i que 

queda anomenada. La resta de despeses estan relacionades amb la celebració 

del 25è aniversari de l’EMM, un increment de les despeses de l’EMA (tenint en 

compte que el 2023 s’havia fet una reducció important que no era realista) i a 

l’EEC hi ha petites variacions i una reducció important de despeses pel fet que 

part important de la despesa de contractació de professionals ha quedat 

reflectida en les despeses de personal i no en les corrents. La previsió sobre 

despeses corrents és de 723.701 euros, un -4,88% respecte l’any anterior. 

 

En l’apartat d’ingressos, l’administrador explica que la previsió sobre l’activitat 

regular augmenta lleugerament en l’EMM i l’EMA i més notablement el l’EEC 

(en una previsió de remuntar en el nombre d’alumnat), mentre en altres 

activitats la previsió de l’EMM i l’EMA no varia però si que creix a l’EEC degut a 

les previsions d’inversions. En total aquesta previsió d’ingressos queda en 

1.454.169 euros, un +5,23% respecte l’any anterior. La previsió d’ingressos 

per aportacions en transferències corrents i cessions de l’Ajuntament és de 

1.304.117 euros, s’incrementa un 7,22%. 

 

Finalment l’administrador explica la previsió de despesa en inversions, 

concretament 8.800 euros per l’EMM (per la compra d’ordinadors, mobiliari i 

instruments musicals), 18.720 euros per l’EMA (destinats a ordinadors, 

mobiliari i equipament de joieria) i 5.000 euros per l’EEC (per la compra i 

instal·lació d’un rentacopes professional). També es preveu que l’Ajuntament 

inverteixi en el condicionament del soterrani de l’edifici on s’ubica l’EMM com a 

aules, així com en trobar una nova ubicació per l’EEC en el cas que el grau 

d’Infermeria es quedi a l’edifici de l’Enològica el curs 2024/25.  

 

La representant de VeC comenta que s’hauria de fer una previsió de la 

tarifació social aplicada a les quotes de l’EMM. 

 

El representant d’ERC pregunta sobre l’augment salarial previst per als 

treballadors, l’administrador explica que s’ha tingut en compte la previsió 

d’augment del PIB. El representant d’ERC també expressa que, tot i que 

habitualment s’abstenien de votar a favor del pressupost, hi votarà a favor 

perquè li consta que hi ha voluntat sobre l’aplicació de la tarifació social. 

 

La vicepresidenta explica, en relació a la intervenció de VeC sobre la tarifació 

social, que el pressupost no variarà perquè la voluntat és aplicar-la 
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redistribuint els imports, sense incrementar l’aportació municipal. La 

representant de Junts per Vilafranca pregunta si realment és així i la 

vicepresidenta respon que en principi no hi ha cap modificació al pressupost, 

és un escenari que actualment s’està analitzant. 

 

Es porta a votació la formulació de pressupost 2024, relació de llocs de treball, 

objectius i indicadors, s’aprova per unanimitat. 

 

3. Acceptar renúncia gerència, aprovar bases gerència, i nomenaments 

transitoris. 

La presidenta posa en valor la tasca que l’administrador general, el senyor 

Salvador Ventura Ventura, ha realitzat a l’IMF i explica que ha estat requerit 

per l’Ajuntament per aportar la seva visió directiva i analítica al Servei de 

Comerç, a partir del 7 de desembre la seva plaça quedarà vacant. Exposa que, 

transitòriament, es proposa que l’ocupi l’actual directora de l’EEC, la senyora 

Ester Garcia Andrados, que ha demostrat la seva solvència com a directora 

engegant el projecte de l’EEC amb força i empenta, aconseguint un volum 

important de subvencions per impulsar el territori. Les bases de la 

convocatòria per ocupar definitivament el càrrec d’administrador/a general es 

porten també a aprovació. I es proposa el nomenament temporal de Gerard 

Domingo Blanch, actualment coordinador pedagògic de l’escola, com a director 

temporal de l’EEC per a la substitució de l’actual titular del lloc de treball.  

 

La representant de Junts per Vilafranca exposa que va enviar un correu en el 

que mostrava el seu desacord amb les bases de la convocatòria i demanava 

que es compartís amb la resta de membres. Considera que les bases no 

s’adiuen amb els Estatuts de l’IMF i no compleixen el principi de lliure 

concurrència. Creu que per un càrrec de gerència la convocatòria del lloc de 

treball hauria de tenir la màxima obertura i manifesta el seu dret a presentar 

al·legacions.  

 

La presidenta exposa que l’actual administrador va ser nomenat directament 

per l’anterior govern i considera que actualment estan fent el procediment 

amb total transparència i base jurídica. Les bases tenen en compte potenciar 

la promoció interna i recullen que es poden presentar treballadors de l’EPEL i 

també de l’Ajuntament. També respon que les esmenes als punts de l’ordre 

del dia mai s’han debatut telemàticament, que és en el sí del Consell que s’han 

de portar a consideració. 

 

La representant de Junts per Vilafranca explica que el nomenament de 

l’administrador general sortint, en el seu dia, es va designar a través d’una 

comissió de serveis, un procediment legal que es pot aplicar als treballadors 

de l’Ajuntament.  
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La vicepresidenta diu que les comissions de servei s’apliquen a moviments de 

personal dins la mateixa administració. 

 

El representant d’ERC se suma al reconeixement al senyor Ventura per la feina 

feta a l’IMF. Considera que la provisió del càrrec vacant es fa de forma 

adequada, amb una convocatòria oberta de promoció interna. 

 

L’administrador general explica que la convocatòria no es limita només a 

personal de l’EPEL sinó també de l’Ajuntament, i considera que les bases 

compleixen amb les disposicions dels Estatuts de l’IMF. Estan avalades pels 

Serveis Jurídics i, per tant, són correctes. 

 

A petició de la representant de Junts per Vilafranca es voten els diferents 

apartats d’aquest punt per separat. 

 

S’aprova per unanimitat la renúncia del senyor Salvador Ventura Ventura al 

càrrec d’administrador general de l’IMF, amb data d’efectes 6 de desembre de 

2023. 

  

S’aproven les bases reguladores del procés selectiu per a la provisió del càrrec 

d’administrador general de l’IMF pel sistema de lliure designació, amb el 

següent resultat de la votació: 

6 vots a favor (la presidenta, la vicepresidenta, el regidor de 

Promoció Econòmica, la regidora de Cultura, el 

representant d’ERC i la representant de VeC) 

1 vot en contra (la representant de Junts per Vilafranca) 

 

S’aprova el nomenament transitori de la senyora Ester Garcia Adrados com a 

Administradora General temporal de l’IMF fins a la finalització del procés de 

provisió del càrrec, sent que en cap cas podrà excedir aquest encàrrec 

temporal de tasques el termini de 4 mesos, amb data d’efectes 6 de desembre 

de 2023. El resultat de la votació és el següent: 

6 vots a favor (la presidenta, la vicepresidenta, el regidor de 

Promoció Econòmica, la regidora de Cultura, el 

representant d’ERC i la representant de VeC) 

1 abstenció (la representant de Junts per Vilafranca, que vol fer 

contar que l’abstenció no qüestiona la persona sinó 

que es basa en el seu desacord en el procediment de 

selecció). 

 

S’aprova per unanimitat el nomenar transitòriament el Gerard Domingo Blanch 

com a director temporal de l’Escola d’Enoturisme de Catalunya per a la 

substitució de la titular del lloc de treball, sent que en cap cas podrà excedir 

aquest encàrrec temporal de tasques el termini de 4 mesos, amb data 

d’efectes 6 de desembre de 2023.  
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4. Precs i preguntes. 

La representant del treballadors felicita en nom del Comitè el senyor Ventura 

per la seva tasca i per haver trobar una formula d’augment el capítol 1 de 

personal, incrementant el nombre d’hores lectives del professorat. Tot i així 

diu que la càrrega lectiva del professorat de l’EMA és superior a la mitjana de 

Catalunya i demana seguir treballant en aquest sentit. Felicita també els nous 

càrrecs i, finalment, recorda que fa més d’un any que tenen pendent de crear 

la mesa de negociació i espera que aquest assumpte es desencalli en breu. 

 

La presidenta creu que en el moment que tota l’estructura de l’IMF quedi ben 

ordenada serà el moment de posar-se en aquestes qüestions, així com en les 

direccions de les escoles que ara mateix estan ocupant els seus càrrecs de 

forma temporal. 

 

L’administrador general felicita el nou director de l’EEC. 

 

La representant de Junts per Vilafranca agraeix a l’administrador general tota 

la tasca desenvolupada a l’IMF. 

 

I, sense res més a tractar, s’aixeca la sessió a les 18:00 hores, de la qual 

n’estenc acta. 

  

Roser Vives Tort 

Secretària del CA de l’IMF 

 

 

 

Diligència: aquesta acta ha estat aprovada definitivament en data 15 de gener 

de 2024, tal i com es va acordar en la reunió del Consell d’Administració del 

IMF celebrada en data 27 d’octubre de 2020 en relació al procediment 

d’aprovació de les actes.  

Es fa constar que una primera versió de l’acta es va rebre una esmena, 

seguidament es va corregir i es va tornar a enviar per mitjans electrònics a 

tots els membres del Consell d’Administració. No es va presentar cap altre 

esmena en el nou termini establert, donant així l’acta per aprovada. 

 

La secretària Vist i plau, la presidenta 
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